

[Version française ci-dessous]

Reference: UNEP-INC-2025-026

6 May 2025

Subject: Regional Consultation of the group of African States in preparation for the second part of the fifth session of the Intergovernmental Negotiating Committee to develop an international legally binding instrument on plastic pollution, including in the marine environment (INC-5.2), from 3 to 5 July 2025, in Nairobi, Kenya.

Dear Sir/Madam,

I have the pleasure to invite your country to attend the Regional Consultation of the group of African States in preparation for the second part of the fifth session of the Intergovernmental Negotiating Committee to develop an international legally binding instrument on plastic pollution, including in the marine environment (INC-5.2), scheduled to take place from 5 to 14 August 2025 at the Palais des Nations in Geneva, Switzerland.

The Regional Consultation will take place at the United Nations Office at Nairobi, Kenya, from 3 - 5 July 2025. The Regional Consultation will take place back-to-back with the informal in-person meeting of Heads of Delegation to the INC, which will be held from 30 June to 2 July 2025 at the same venue.

The aim of the regional consultation is to undertake discussions at a regional level and to support Member States in their preparations for INC-5.2. Additional information on INC-5.2, including the meeting documents, are available on the [INC-5.2 webpage](#).

I hereby invite nominated delegates to register to participate in the Regional Consultation of the group of African States, via the following link: [Register here](#). **The deadline for registration is 13 June 2025.**

Applications for travel support are in addition to the registration and must be submitted via this link: [Applications for travel support](#). The deadline for applications for travel support is strictly 30 May 2025.

Delegations are kindly requested to clearly indicate in the Note Verbale or nomination letter with the composition of the national delegation, which delegates(s) is nominated to receive travel support. If the nominated delegates to participate in the Regional Consultation are also nominated and funded to attend the informal in-person meeting of Heads of Delegation, the INC Secretariat will extend DSA coverage for both delegates for the additional days and adjust the flight dates accordingly to cover both meetings. However, if the delegates nominated and funded for the HoDs are not attending the Regional Consultation and a different delegate is nominated for travel support, travel and DSA support for the Regional Consultation will be provided for ONE (1) government representative. **In any case, registration and application for travel support for the Regional Consultation need to be submitted via the above links.**

Arrangements have been made with the United Nations Office at Nairobi for the regional consultation to be held with two daily sessions of simultaneous interpretation, each three hours long in English and French.

Participants are responsible for their own hotel arrangements, visa applications, health requirements or other necessary entry permits.

The agenda and background document will be shared with participants in due course.

For any questions regarding the regional consultation of the group of African States please contact the INC Secretariat (unep-incplastic.secretariat@un.org), with copy to the UNEP regional office for Africa (linda.ayiecha@un.org).

I look forward to welcoming you at this important meeting.

Yours sincerely,

Signed

Jyoti Mathur-Filipp
Executive Secretary
Intergovernmental Negotiating Committee (INC) on Plastic Pollution

To: Designated National Focal Points to the INC on Plastic Pollution from the group of African States.

[Version française]

Référence: UNEP-INC-2025-026

6 mai 2025

Objet : Consultation régionale du Groupe des États Africains afin de préparer la deuxième partie de la cinquième session du Comité Intergouvernemental de Négociation chargé d'élaborer un instrument international juridiquement contraignant sur la pollution plastique, notamment dans le milieu marin (CIN-5.2), du 3 au 5 Juillet 2025 à Nairobi, Kenya.

Madame/Monsieur,

J'ai l'honneur d'inviter votre pays à participer à la consultation régionale du groupe des États Africains en préparation de la deuxième partie de la cinquième session du comité intergouvernemental de négociation chargé d'élaborer un instrument international juridiquement contraignant sur la pollution plastique, notamment dans le milieu marin (CIN-5.2), prévue du 5 au 14 août 2025 au Palais des Nations à Genève, Suisse.

La Consultation Régionale se tiendra au Bureau des Nations Unies à Nairobi, Kenya, du 3 au 5 juillet 2025 et se déroulera consécutivement à la réunion informelle des Chefs de Délégation du CIN, qui aura lieu du 30 juin au 2 juillet 2025 au même endroit.

L'objectif de la Consultation Régionale est d'engager des discussions au niveau régional et de soutenir les États membres dans leurs préparatifs pour la deuxième partie de la cinquième session du comité intergouvernemental de négociation (INC-5.2). Des informations supplémentaires sur le CIN-5.2, y compris les documents officiels de la réunion, sont disponibles sur [la page web du CIN-5.2](#).

J'invite les délégués désignés à s'inscrire pour participer à la Consultation Régionale du groupe des États Africains, via le lien suivant : [Inscrivez-vous ici](#). **La date limite d'inscription est fixée au 13 Juin 2025.**

La demande d'aide au voyage doit être soumise séparément de l'inscription, via ce lien: [Demandes d'aide au voyage](#). **La date limite de soumission des demandes de prise en charge est strictement fixée au 30 mai 2025.**

Les délégations sont priées d'indiquer clairement dans la Note Verbale ou la lettre de nomination, la composition de la délégation nationale, ainsi que le(s) délégué(s) désigné(s) pour recevoir le soutien pour les frais de voyage. Si les délégués nommés pour participer à la Consultation Régionale sont également nommés et financés pour participer à la réunion informelle des Chefs de Délégation, le Secrétariat du CIN étendra la couverture de la DSA pour les deux délégués financés pour les jours supplémentaires, et ajustera les dates de vol pour couvrir les deux réunions. Toutefois, si les délégués nommés et financés pour la réunion des Chefs de Délégation ne participeront pas à la Consultation Régionale, et un autre délégué est désigné pour participation et financement, le soutien pour les frais de voyage et la DSA sera accordé pour UN (1) représentant gouvernemental pour la consultation régionale. **Dans tous les cas, l'inscription et la demande de soutien pour les frais de voyage dans le cadre de la Consultation Régionale doit être soumise via les liens ci-dessus.**

Des dispositions ont été prises avec le Bureau des Nations Unies à Nairobi pour que la Consultation Régionale bénéficie d'une interprétation simultanée, chacune d'une durée de trois heures en anglais et en français.

Les participants sont responsables de leurs propres réservations d'hôtel, de leurs demandes de visa ou de tout autres permis d'entrée nécessaires.

L'ordre du jour et les documents de références seront communiqués aux participants en temps voulu.

Pour toute question concernant la Consultation Régionale du groupe des États africains, veuillez contacter le Secrétariat du CIN (unep-incplastic.secretariat@un.org) avec copie au Bureau régional du PNUE pour l'Afrique (linda.ayiecha@un.org).

Je me réjouis de vous accueillir à cette importante réunion.

Cordialement,

Signed

Jyoti Mathur-Filipp
Secrétaire Exécutive
Comité Intergouvernemental de Négociation (CIN) sur la pollution plastique

À : Points focaux nationaux désignés du groupe des États africains auprès du CIN sur la pollution plastique